
Holmestrand Rotary, referat fra medlemsmøte 19. april 2022 
 
v/ Kaj Haagensen 
 
kl. 1900 Presidenten åpnet møtet og ønsket foredragsholder og 27 medlemmer velkommen. 
 
Keith Eikenes fylte 46 år den 11. april og ble markert med applaus. 
 
Heidi Hammervik introduserte dagens foredragsholder Hane Torgersen, rådgiver i sektor 
Opplæring og folkehelse i Vestfold og Telemark fylkeskommune. Tema for kveldens foredrag 
var videregående opplæring og var kalt: 
 
WHAT DID YOU LEARN IN SCHOOL TODAY 
Videregående opplæring i går, i dag, i morgen. 
 
Foredragsholderen kunne fortelle om seg selv at hun opprinnelig kom fra en liten bygd på 
yttersiden av Senja. På fritiden giftet hun folk og var travelt opptatt med det som skyldes 
etterslep på grunn av pandemien. 
 
Skoleverket i dag og i går har fått mere penger enn andre land det er naturlig å sammenligne 
oss med på grunn av oljeinntektene. Norsk skole er bedre økonomisk rustet enn 
skolesystemet i mange andre land. 
 
Tidligere var økonomisk vekst en prioritet i samfunnet. Etter hvert har fokuset blitt flyttet til 
personlig vekst. 
 
I hennes foreldres tid og frem til 70‐tallet var det puggeskolen som gjaldt. Nå er det 
kompetanse som er viktig. 
 
Tidligere var det overlevering av kunnskap fra far til sønn og mor til datter som var 
undervisningsformen. Fiskeren lærte sin sønn hvor fisken sto, og mor lærte datter å stelle 
hus og familie. De hadde derfor liten evne til å omstille seg når forholdene ble endret. 
Som eksempel på dette nevnte foredragsholderen selinvasjonen på 80‐tallet hvor grunnlaget 
for kystfiske ble fullstendig ødelagt. 
 
«I hele etterkrigstida har en av de viktigste politiske målsetningene vært å heve 
kompetansen i befolkninga generelt og det formelle utdanningsnivået spesielt.» 
 
«Kompetanse er å kunne tilegne seg og anvende kunnskaper og ferdigheter til å mestre 
utfordringer og løse oppgaver i kjente og ukjente sammenhenger og situasjoner. 
Kompetanse innebærer forståelse og evne til refleksjon og kritisk tenkning.» 
 
Med dette som bakgrunn har man gradvis fått flere 17‐åringer til å ta videregående 
utdanning. I 1964 var 48% av dette alderstrinnet i skolen, 61% i 1974, 76% i 1984 og 90% i 
1994. I 2014 er nesten alle 17‐åringene i skolen, men frafallet er blitt 20 – 25%. Dette er et 
stort problem som må løses. 
 



Samfunnet er i endring og det er behov for ny kompetanse. Voksne må kunne gå tilbake til 
skolen for fornyet kompetanse innenfor andre fagområder for å kunne tilpasse seg den tiden 
vi lever i. 
 
«Fullføringsreformen: 

‐ Arbeidet med fullføringsreformen skal pågå i et tiårsperspektiv 
‐ Alle skal få muligheten til å fullføre og å bestå videregående opplæring – 9 av 10 

innen 2030 
‐ Mer tilpasset opplæring ti språk og i grunnskolefag 
‐ Mer fleksible og individuelle løp 
‐ Flere tilbud for voksne» 

 
«Skal løse 5 gjenstridige problemer: 

‐ VGO er i for liten grad tilpasset elever med svake faglige forutsetninger 
‐ Elevene får ikke det de trenger for å bli best mulig studieforberedt 
‐ Fagopplæringa dekker ikke elevenes og arbeidslivets behov godt nok 
‐ VGO er i for liten grad tilpasset den mangfoldige elevgruppa 
‐ VGO er ikke godt nok tilpasset voksne 

 
Spørsmål fra salen: 
Ole Hermann spurte om det fortsatt ble 2 videregående skoler, Sande og Holmestrand.  
Det ble ikke gitt et klart svar på dette. 
 
Arne Martin snakket om kjønnsforskjeller hvor jentene hevdet seg best i skolesammenheng.  
 
Foredragsholderen nevnte at det ikke var fritt skolevalg etter sammenslåingen 
Vestfold/Telemark. 
 
Jan‐Arne kommenterte fremmøtekravet i skolen og det ble kommentert som et dilemma da 
noen som møter regelmessig ikke nødvendigvis har samme kunnskapsnivået som de som 
møter en gang iblant. Dette er svært individuelt. 
 
 Svein Otto nevnte at de måtte ha hatt en god grunnskole på Senja. Han ville gjerne vite om 
man så forskjell på elever som kom fra de forskjellig privatskoler som Steiner, Montesorri, 
etc. 
 
Håkon nevnte at reformen ønsket medvirkning fra elevene og lurte på om det var andre ting 
man kunne måle dette på enn fravær o.l. 
Han fikk som svar at det var skremmende lav medvirkning fra elevene på landsbasis – også i 
Vestfold. 
 
Foredragsholderen ble takket av kl. 2011 og fikk overrakt en flaske vin fra Presidenten. 
 
Einar ønsket innspill til program for mai da Møte‐ og Kameratskap Komitéen har bedt om 
fritak fra dette da de er fullt opp engasjert med ukentlige møter og arrangementer. 
 
Vinflasken til medlemmene ble trukket ut på lodd F‐72 og vunnet av Hans Petter Harestad. 


